

朝陽科技大學 092學年度第2學期教學大綱
Multinational Financial Management 國際財務管理

當期課號	7129	Course Number	7129
授課教師	江振南	Instructor	CHIANG,CHEN NAN
中文課名	國際財務管理	Course Name	Multinational Financial Management
開課單位	財務金融系碩士班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	從多國籍公司財務經理的觀點，探討相關財務管理的重要課題：首先介紹國際財務環境，其次探討外匯風管理、國際融資決策、國際投資決策，最後介紹營運資金的管理與控制。	Objectives	Introduce the student to the environmental differences encountered by the manager of the international finance function in a multinational corporation. Introduce the student to selected major issues of international financial management, including management of foreign exchange risk, international financing strategies, international investment strategies, management of short-term capital, etc.
教材	課堂講授及討論	Teaching Materials	Lecture and discussion
成績評量方式	報告及期末考	Grading	Reports 40%, Final exam 60%
教師網頁	-		
教學內容	課程內容包括：1.國際總體經濟與金融之基本概念 2.對外投資之評估、融資與策略 3.外匯風險之分類與管理 4.國際租稅與政治風險之管理。	Syllabus	This course covers: 1. Basic concepts of international finance and economics; 2. the Evaluation, financing and strategies of foreign investments; 3. Classifications and managements of foreign exchange risks; and 4. Management of multinational taxation and political risks.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。